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BUURTVERENIGING NOORDERPLANTSOEN 

 

JAARVERSLAG 2016 
 

Jaarlijks doet het bestuur van de buurtvereniging verslag van de activiteiten en de besteding van de 
financiën in het voorafgaande jaar. Dit wordt gevraagd door onze subsidieverstrekker, de gemeente 
Groningen. Het bestuur wil ook de bewoners en ondernemers van de Noorderplantsoenbuurt informeren. 
Het financiële jaarverslag met toelichting staat elders de website. 
 
1. PUBLICITEIT 
De buurtkrant is in dit digitale tijdperk nog steeds een goed gelezen bron van informatie voor de 
buurtbewoners. En ook buiten onze buurt worden een flink aantal exemplaren verspreid. Zo blijven naast 
onze buurtbewoners bijvoorbeeld medewerkers van de gemeente Groningen op de hoogte van het wel 
en wee in onze buurt. 
In 2016 is de buurtkrant overgegaan van een zwart-wit naar een kleurenuitgave. 
Met de redactie van de buurtkrant wordt jaarlijks informeel overleg gevoerd. Het bestuur organiseert de 
bezorging. De belangeloze inzet van de bezorgers wordt erg op prijs gesteld. Tijdens een ongedwongen 
avond ontvingen de bezorgers een presentje van het bestuur als dank voor hun werkzaamheden. Er zijn 
een aantal praktische afspraken met elkaar gemaakt. 
 
Naast de nieuwsbrief is de website beschikbaar voor het publiceren van nieuws voor en door de buurt. 
De website zal frequenter en actueler gebruikt worden voor nieuws. Daarnaast is de website een bron 
van informatie voor belangstellenden. 
 
2. ACTIVITEITEN 
2.1 Contacten met de gemeente 
Stadsdeelcoördinatie. 
Stadsdeelsecretaris Harry Poelman heeft in 2016 tweemaal een bestuursvergadering en een ALV 
bijgewoond. Hij werd regelmatig door het bestuur benaderd met vragen en verzoeken. Hij is vaak 
aanwezig op overleggen van bestuursleden met gemeentelijke medewerkers over verschillende 
onderwerpen.  
 
Wij team 
Het bestuur heeft in 2016 verschillende contacten gehad met medewerkers van het WIJ team 
Centrum/Schilderswijk waar de Noorderplantsoenbuurt onder valt. Het betrof kennismaking en 
uitwisseling van informatie. Sinds 2015 zijn WIJ teams het centrale punt in de wijken voor alle mogelijke 
zorgvragen. 
Het Wij-team Centrum/Schilderswijk beslaat een groot gebied met ongeveer 40.000 inwoners. Het is 
gehuisvest aan de Oosterstraat. In het bestuur ontstond de wens (ook door signalen van buurtbewoners) 
om voor onze buurt, mogelijk samen met de Hortusbuurt, een voor ons meer centraal gelegen en eigen 
buurtcentrum te realiseren. Dit plan moet in 2017 verder worden onderzocht en uitgewerkt. 
 
Buurtbeheeroverleg. 
Vanuit de gemeente heeft Jans Oeben deze taak toebedeeld gekregen.  Met Jans is door het bestuur 
verschillende keren overleg geweest over diverse zaken in de buurt. De lijnen zijn kort, wat door het 
bestuur wordt gewaardeerd. In 2016 is overleg geweest met buurtbewoners, een bestuursleden en Jans 
Oeben over groot onderhoud van Kerklaan en Zwarteweg waarbij de bewoners hun ideeën konden 
inbrengen. 
Tevens zijn in goed overleg tussen buurtbewoners (via de buurtvereniging) en gemeente nieuwe 
speeltoestellen geplaatst in de speeltuin Tuinbouwstraat. 
 
2.2 Nieuwjaarsborrel 
Op zondag 3 januari 2016 organiseerde de buurtvereniging samen met café De Bres weer de 
Nieuwjaarsborrel voor buurtbewoners. De opkomst was ca. 60 personen. De aanwezigen werden door 
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de buurtvereniging getrakteerd op hapjes en een drankje, de ‘champagne’ was een cadeau van de Bres 
De uitdagende quiz is door Ans Meiners gemaakt. Dit alles droeg bij aan een gezellige bijeenkomst. We 
hopen voor het volgende jaar op een grotere opkomst en bezinnen ons op de uitvoering en publiciteit. 
 
2.3 Werkgroepen 
Er spelen vele zaken in onze buurt en de bestuursleden hebben de taken verdeeld. Voor een aantal 
projecten zijn werkgroepen ingesteld waarin een bestuurslid namens de Buurtvereniging plaats heeft 
genomen. 
 
Werkgroep de Groenste Buurt 
Deze werkgroep is al een aantal jaren actief om onze buurt duurzamer te laten worden. De werkgroep 
organiseert informatiebijeenkomsten over mogelijkheden om de buurt te verduurzamen en heeft in 
samenwerking met Grunneger Power het initiatief genomen om de Noorderplantsoenbuurt 
Energieneutraal te laten zijn in 2024. De Noorderplantsoenbuurt zoekt naar mogelijkheden om een 
postcoderoosproject (opwekken van energie mbv zonnepanelen op een groot dak in de buurt) te 
realiseren, energie te besparen en zo dit doel in 2024 te behalen. Tijdens fase 1 is een team aan het 
werk geweest om kennis te verzamelen over duurzame energietransitie en is samenwerking gezocht met 
Grunneger Power, Fudura (Buurkracht), de gemeente Groningen, de Rijksuniversiteit en Stichting 
Energie Neutraal. Men is ook druk bezig om in 2016 een coöperatie op te richten 
 
Werkgroep Wonen&Leven 
In het jaar 2016 is weer veel te doen geweest over nieuw- en verbouwplannen. Een positieve 
ontwikkeling is het overleg met buurtbewoners over de verbouw van garage West-End. Tussen 
projectontwikkelaar, omwonenden, gemeente en bestuursleden van de buurtvereniging is herhaalde 
malen overleg geweest en naar aanleiding daarvan zijn de plannen dusdanig aangepast dat iedereen 
tevreden is over het resultaat. 
 
Aandachtspunten blijven 

- Studentenhuisvesting. Er ontstaan te veel studentenhuizen 
- “Huisjesmelkers”. Ze bouwen kleine studio’s waar veel mensen kunnen wonen en bekommeren 

zich niet om het welzijn van de buurt 
- Rommel en afval.  De gemeente besteed minder uren aan schoonmaak, met als gevolg meer 

rommel en vuil op straat. 
- Nieuwe bouwaanvragen.  Er zijn nog diverse panden in de buurt die zich lenen voor het bouwen 

van studio’s.  Waar staan ze en wanneer worden er plannen voor gemaakt.  En…  wanneer en 
hoe weet de buurt iets van de gemaakte plannen? 

- De bewoners willen dat de buurt blijft zoals hij is.  Door de bouwplannen komt het consolideren 
van buurt telkens onder druk te staan. 

- Bevoorrading van de Coöp: de verkeersveiligheid staat onder druk doordat grote vrachtwagens 
achteruit de Kerklaan afrijden om de Zwarteweg in te draaien. Met omwonenden, gemeente en 
Coöp is veelvuldig overleg gevoerd – nog steeds geen resultaat. 

 
Inzet WIJS-team 
De Buurtvereniging zoekt actief contact met studenten van de RUG en de Hanzehogeschool. Daarbij 
wordt gebruik gemaakt van bureau WIJS dat ten doel heeft om studenten in te zetten voor 
maatschappelijk onderzoek en projecten. In 2016 zijn studenten begonnen met een onderzoek voor de 
buurt. Een filosofiestudente onderzoekt hoe we de participatie in de wijk kunnen vergroten en een 
student bedrijfseconomie onderzoekt hoe we een wijkgebouw kunnen exploiteren. 

 
2.4 Noorderplantsoen 
2.4.1 Parkcommissie 
De buurtvereniging is vertegenwoordigd in de Parkcommissie. Deze commissie adviseert de gemeente 
over de vergunningverlening voor grote evenementen in het plantsoen, zoals het festival Noorderzon, en 
over grote wijzigingen in het gebruik en beheer van het Noorderplantsoen. Namens het bestuur heeft 
Piet van Olst samen met buurtbewoner Ans Meiners zitting in de commissie. 
 
Rond het Noorderzonfestival vonden 3 schouwen plaats die werden uitgevoerd door de parkcommissie, 
de gemeente en de festivalorganisatie. De schade was dit jaar beperkt. Het speelveld Oranjesingel 
moest opnieuw afgezet en ingezaaid worden na het festival ondanks de nieuwe cassettevloeren waarop 
het terras ‘Op Zuid’ werd geplaatst. Deze vloeren houden een ruimte van enkele centimeters boven de 
grond vrij. Dit jaarlijks terugkerend probleem wordt door de commissie opnieuw onder de aandacht 
gebracht tijdens de komende vergunning aanvraag. 
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De Parkcommissie beraadt zich over haar functioneren. Komend jaar wordt door de Parkcommissie een 
website en een facebookpagina gelanceerd om interactie met de achterban te stimuleren. 
 
2.4.2 Overlast op warme dagen 
De afgelopen drie jaar heeft de gemeente in nauw overleg met de buurtverenigingen veel gedaan aan 
het voorkomen van overlast op warme dagen in het Noorderplantsoen. Zo zijn er tijdelijke toiletten en 
extra prullenbakken geplaatst, de prullenbakken worden vaker geleegd. Dit jaar zijn voor het eerst 
barbecue-kleedjes uitgedeeld, die na afloop dienstdoen als afvalzak.  
Overlast voor de omwonenden neemt jaarlijks toe, met name geluidsoverlast en barbecue overlast.  Het 
wordt niet allen door de buurtvereniging en de Parkcommissie als een probleem ervaren, maar ook door 
de gemeente. Opnieuw worden dit jaar op warme dagen flyers uitgedeeld met daarop een gedragscode 
voor plantsoengebruikers, en wordt de dialoog met bezoekers gezocht.   
 
2.4.3 Evenementen in het plantsoen 
Het Noorderplantsoen wordt regelmatig gebruikt voor evenementen, ook door organisaties die niet uit 
omliggende wijken en buurten komen. Op https://gemeente.groningen.nl/evenementenkalender staat 
een overzicht van evenementen die vergunning plichtig zijn. De Buurtvereniging heeft een dringend 
verzoek aan de gemeente gedaan om deze lijst actueel en compleet te laten zijn en de Parkcommissie 
te raadplegen over evenementen die ingrijpend zijn voor de natuur in het plantsoen of voor de 
omwonenden. 
 
2.5 Overige activiteiten 
Buurtbewoners organiseren onafhankelijk van de Buurtvereniging waardevolle initiatieven. Hieronder 
volgen een aantal activiteiten die ondersteund werden door de Buurtvereniging. 
Volleybaltoernooi 
Het jaarlijkse Noorderplantsoenvolleybaltoernooi van straatteams vond in 2016 zoals vanouds weer 
plaats. Volgens de organisatoren, de deelnemers en de toeschouwers is het, zoals we gewend zijn, een 
zeer geslaagd toernooi geweest. De buurtvereniging hoefde in 2016 het toernooi niet met een financiële 
bijdrage te ondersteunen. 
Plantsoenschoonmaak  
In 2016 is weer een voorjaars- als najaar schoonmaak georganiseerd door buurtbewoners Ronald Katee, 
Tineke de Haan en Tonny Evers. 
In anderhalf uur is beide keren door ongeveer 30 deelnemers met materiaal van milieudienst Gemeente 
het plantsoen een fikse schoonmaakbeurt gegeven: opbrengst was elke keer zo’n 20 goedgevulde 
afvalzakken.  
Van de voorjaarsschoonmaak deed Radio Noord live verslag. Bij de schoonmaak in oktober leverde 
‘Zondag’ een gewaardeerde bijdrage: koffie en de koek 
Veel dank aan Ronald, Tineke en Tonny en de nijvere schoonmakers! 
 
Rommelmarkt 
In het kader van de Groenste Buurt hebben een aantal buurtbewoners een rommelmarkt georganiseerd, 
om het hergebruik van niet gebruikte spullen te bevorderen. 
 
Aan tafel bij je buren 
Om je buren eens beter te leren kennen: de een geeft zich op als kok en de ander als gast. 
Dit lijkt zo succesvol dat het een jaarlijks terugkerend evenement gaat worden. Er is ook al een eetclub 
gevormd. 

 
3. HET BESTUUR 
3.1. Algemene ledenvergaderingen 
Het bestuur belegde op 13 april en op 12 oktober de algemene ledenvergaderingen (ALV). 

• De voorjaars-ALV vond 13 april plaats in de Poort, Moesstraat 20. Aantal bezoekers: 26. 
Onderwerpen: Werkgroep aardbevingen presenteerde de laatste ontwikkelingen voor de pauze. Na 
de pauze gaf de werkgroep "techniek" (onderdeel van het Groenste Buurtteam) uitleg over 4 
pilotwoningen, warmtescans e.d.. Carla Veldhuis vertelde over groene ontwikkelingen als 
geveltuintjes, operatie Steenbreek, regentonnen en Lentekriebels. 

• De aanwezigen hebben besloten dat er geld gereserveerd gaat worden voor de viering van het 
volgende lustrum. 

• De ALV van 12 oktober was ook in De Poort. Aantal bezoekers: 24 Naast reguliere onderwerpen 
hebben we kennisgenomen van het initiatief van Jozefien Harmsen en Henk Welp om in de buurt 
een G 100 op te richten en hield Arjen van Leeuwen een presentatie over "Baan voor de Buurt".  

 

https://gemeente.groningen.nl/evenementenkalender
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3.2. Bestuursvergaderingen 
Het bestuur vergadert bij toerbuurt bij één van de leden thuis. Er is in 2016 twaalf keer een 
bestuursvergadering geweest. Tussendoor zijn in kleiner verband of met een externe partij 
vergaderingen geweest. 
 
3.3. Bestuursleden
 

Harry van Ommen Voorzitter 

Gerard van de Poll Lid 

Suze van Leeuwen Penningmeester 

Angele Mulder Lid 

Piet van Olst Secretaris 

Han Dekker Lid 

Riteke Hoving Lid 

 


